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Skolebestyrelsesmøde Skoledistrikt Syd 
Onsdag d. 28. februar 2018 

 
Kl. 1900-2100  

 
Mødested: Sæbygård Skoleafdeling 

 
 

 

DAGSORDEN 
 

 
1. Deltagere 

 
 

 
- Jeppe Mortensen (Elevrepræsentant) 

- Gabriella (afbud) 

- Louise Jæger Jeppesen 

- Anette Hede Michaelsen (afbud) 

- Lone Haugaard 

- Preben Hahn Sørensen (afbud) 

- Dan Christiansen (afbud) 

- Maibritt Ombo 

- Thomas Kaptain  

- Mette Hejslet  

- Ulla Winther  

- Rene Dehn (afbud) 

- Michael Koch Sørensen (afbud) 

- Henrik Bruun Nielsen (afbud) 

- Lars Lundgreen 

- Chris Kramme (referent) 

 

1. Godkendelse af dagsorden samt 
punkter til evt. – 5 min. 

 

2. Uddannelsesparathed 
 
Fra UU kommer UU-vejleder May-Britt Melsen 
og deltager i punktet. 

May-Britt Melsen orienterede: 
Elevernes uddannelsesparathed (i forhold til at 
kunne starte på en ungdomsuddannelse) 
vurderes første gang i november på 8. klassetrin. 
Omkring 1/3 af eleverne vurderes på dette 
tidspunkt til ikke at være uddannelsesparate. 
En del af disse har ønsket parathedsvurdering til 
gymnasial uddannelse, men har ikke det krævede 
karaktergennemsnit. Derfor bliver de vurdereret til 
ikke at være uddannelsesparate. For andre elever 
skyldes vurderingen som værende ikke 
uddannelsesparat manglende fokus på 
skolegangen – elever som ikke udnytter deres 
potentiale for læring. For en tredje gruppe er det 
manglende motivation – skoletræthed -  der er 
udfordringen. Der holdes forældresamtaler i 
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forhold til alle elever, der ikke vurderes 
uddannelsesparate. Her aftales indsatser, som 
skal medvirke til at eleverne når at blive 
uddannelsesparate inden de går ud af 9. eller 10. 
klasse. Efterfølgende har UU-vejlederen løbende 
individuelle samtaler med disse elever. 
Eleverne vurderes igen i slutningen af 8. klasse 
og midt i 9. klasse. Her når de fleste elever at 
blive vurderet uddannelsesparate. Nogle skal 
omkring 10. klasse, før de er klar til at starte på en 
ungdomsuddannelse. 

3. Økonomi 
 
Gennemgang af økonomirapport 

Til orientering. 

4. Nyt fra elevrådet Jeppe har deltaget i ”DM i fagene”, hvilket han vil 
opfordre til, at mange flere elever får mulighed for. 

5. Valg til skolebestyrelsen – synlighed 
(opfølgningspunkt) 

Mail fra Birthe Rømer Thulstrup, som bilag 

Inden sommerferien skal der gennemføres valg til 
skolebestyrelsen gældende for de kommende fire 
år. 
Tidplanen for valget blev gennemgået. Indholdet 
til et informationsbrev blev drøftet. 

6. Dysleksihandleplan – præsentation 
af arbejdet 

 
Under punktet vil afdelingsleder Jesper Koldtoft 
(Sæby Skoleafd.) fremlægge arbejdet med 
handleplanen for dysleksi, så I kan få et indtryk 
af hvordan der arbejdes med den i distrikterne 

Jesper Koldtoft orienterede: 
Dysleksihandleplanen er udarbejdet af en 
arbejdsgruppe i Frederikshavn Kommune. Den 
beskriver indsatser for ordblinde gennem hele 
skoleforløbet. Bl.a. skal alle ordblinde have en 
individuel handleplan. 
For at komme godt i gang med den nye 
kommunale dysleksihandleplan, blev den i 2017 
gennemgået på et personalemøde på 
skoleafdelingerne. Desuden fik personalet et 
fagligt oplæg om ordblindhed fra Center for 
Ordblindhed samt et hands-on-kursus i brugen af 
forskellige IT-programmer, som kan hjælpe 
eleverne i deres skolegang. 

7. Princip for skole/hjem 
(opfølgningspunkt) 

I personalegrupperne på skoleafdelingerne skal 
man have en pædagogisk drøftelse af den lokale 
”lektiepolitik”. Herunder formål med lektier, typer 
af lektier og omfanget af lektier. 
På første forældremøde i skoleåret, er det vigtigt, 
at der informeres om og afstemmes forventninger 
i forhold til, hvordan ”lektier” bruges i klassen. 
 
 

8. Høringssvar vedr. Styringsvedtægter 
 
Mail fra Birthe Rømer Thulstrup, som bilag 

Input til høringssvaret sendes til formanden. 

9. Høringssvar vedr. køreplan NT 
 

Input til høringssvar sendes til formanden. 
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Mail fra kørselskontoret, som bilag. 

Kort orientering v/ Louise – 5 min.  

Kort orientering v/ Lars – 5 min.   

Punkter til næste møde – 5 min.   

Evt.  

 

 


